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Voorwoord december 2017

Peter van Overbruggen, 
redactievoorzitter TN

Leden van Nunc Meminisse Iuvat & lezers van Tempora Nostra

Van het bestaan ervan wist ik niet: het ‘album argentatorum’. Het is 
een stenen plaquette met de namen van de werknemers van Beekvliet die 
hun zilveren schooljubileum hebben gevierd. Er blijken inmiddels al drie 
van deze ‘lapides’ aan een wand in de school bevestigd te zijn. In mijn 
ogen betekent dat drie dingen: werknemers van Beekvliet zijn honkvast, 
ze houden het lang vol én ten derde: de school koestert een mooie klas-
sieke traditie. De namen van twee zilveren docenten zijn onlangs aan 
zo’n stenen tafel toegevoegd. Hun staat van (ver)dienst(en) is in dit blad 
te lezen. 

Ook veel oud-leerlingen van Beekvliet maken zich op uiteenlopen-
de manieren zo verdienstelijk, dat ze daarmee het grote of kleine 

nieuws halen. Vaak worden we daar door attente lezers op gewezen en krijgen we 
een berichtje, link of krantenknipsel toegestuurd. Het is onvoorstelbaar hoeveel er 
dat deze keer zijn. We besteden er ruim aandacht aan: ere wie ere toekomt. 
Een boekje met fraaie tekeningen over de belevenissen van een gijzelaar geeft een 
inkijkje in de bekende oorlogsgeschiedenis van Beekvliet als gijzelaarskamp. We 
lezen daarvan een interessante impressie. 
Publicist David Roelofs gaat in een - letterlijk - ‘liederlijk’ stuk een andere oud-
gijzelaar achterna: Simon Vestdijk, weliswaar een auteur die niemand nog kent of 
leest. Terwijl deze toch sneller schreef dan God kon lezen…  
Over God gesproken: Hij/Zij (of genderneutraal?) heeft in elk geval in de jonge (35-
jarige) Pieter Zimmermann een gedreven volgeling gekregen. Een interview met 
hem maakt dat duidelijk.
Betekende 1967 het einde van een tijdperk? Je zou het denken, als je leest wat er in 
dat jaar gebeurde met de leerlingen die toen Beekvliet met een diploma verlieten. 
Deze mannen op leeftijd ontmoetten elkaar en blikten terug, maar gelukkig ook 
vooruit. En dit is dan nog maar een greep uit deze rijk gevulde Tempora Nostra…
Traditiegetrouw eindig ik mijn voorwoord met een latijnse spreuk. Ik kwam een 
fraaie tegen die in Rotterdam blijkt te staan op een standbeeld van de omstreden 
‘vaderlandse held’ Piet Hein. In de decembermaand zijn er overigens ook andere 
Pieten die het moeilijk hebben. Het zij zo. Laten we het er maar op houden, dat de 
noeste werkers in het onderwijs de ware helden zijn… 
Argentum auro, utrumque virtuti cedit.

Zilver wijkt voor goud; beide voor moed.

Peter van Overbruggen, redactievoorzitter
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door Patrick van Aarle (1993)

Op 28 augustus begon schooljaar 2017-2018. De 130 nieuwe brugklassers gingen 
traditiegetrouw in de tweede week meteen op kamp – spannend, want voor hen 
was alles natuurlijk nieuw. Voor de al langer rondlopende Beekvliet-bevolking 
had het nieuwe jaar echter ook diverse nieuwigheden in petto. Een kort over-
zicht daarvan.

Allereerst waren er vijf nieuwe gezichten te zien binnen het personeelsbestand: 
Gerlaine Jansen voor Nederlands, Eline van Bennekom voor de klassieke talen, 
Dirk Pesman voor Engels, Henriëtte Damen voor economie en Kiria Martinez 
voor administratie- en roosteraangelegenheden.

Sportoriëntatie
Zelfs als je al vijf jaar op Beekvliet rondloopt, kun je nog met iets volledig nieuws 
worden geconfronteerd. Vanaf dit schooljaar zijn de gymlessen voor klas 6 na-
melijk vervangen door een programma Sportoriëntatie dat door de sectie LO in 
samenwerking met een groot aantal externe partijen is opgezet. In een aantal 

Beekvliet bij de tijd

Paaldansen bleek fysiek zeer inspannend, 
maar Fleur en Juliëtte (klas 6) kunnen toch 
nog lachen.
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blokken van vier weken maken de zesdeklassers op dinsdagmiddag kennis met 
een groot scala aan sporten die in het reguliere gymprogramma niet aan bod ko-
men. Sommige ‘clinics’ worden op school gegeven, voor andere moeten ze naar 
externe sportlocaties. De leerlingen konden een keuze maken uit een zeer breed 
aanbod: van handboogschieten tot golf, van schermen tot fitness, van frisbee tot 
paaldansen. De eerste ervaringen van klas 6 zijn erg positief.

Erasmusprojecten
De komende twee jaar participeert Beekvliet in een tweetal Europese projecten, 
die vallen onder het zogenaamde Erasmusprogramma. Het ene programma wordt 
uitgevoerd met de partnerscholen uit Duitsland, Schotland en Zweden waarmee 
al jarenlang wordt samengewerkt. Dit maal gaan 30 vierdeklassers, middels een 
bezoek aan een van deze landen, met Europese collega-leerlingen nadenken over 
‘The use of peers to reduce barriers to learning / promoting inclusion and moti-
vation through peer support’, met steeds een voor dat land specifieke uitwerking 
van dit thema. Het tweede project vindt plaats met een nieuwe groep scholen, 
uit Duitsland, Spanje, Italië, Denemarken en Frankrijk. In dit project gaan 40 vijf-
deklassers zich buigen over het thema ‘Living and learning between books and 
bytes’. Zij zullen ook elk eenmaal afreizen naar een van de landen en daar een 
drietal Europees georiënteerde onderwerpen op verschillende wijze bestuderen: 
‘ouderwets’ via een docent en een boek, of juist volledig via digitale middelen. 
De daarbij ervaren verschillen zullen voer zijn voor discussie. De beide projecten 
bieden een flinke club leerlingen derhalve de kans om over hun grenzen te kijken 
en op Europese schaal interessante contacten te leggen met leeftijdsgenoten.

Uitlokdag
Op dinsdag 19 september deed Beekvliet voor het eerst mee aan de Uitlokdag. 
Alle vierdeklassers gingen naar Den Bosch om een kijkje te nemen bij diverse 
kunst- en cultuurinstellingen. Ze werden daarbij ‘uitgelokt’ om allerlei aspecten 
van kunst te ervaren. Onder andere stonden film in de Verkadefabriek, muziek 
op het poppodium van Willem 2, etsen in het Grafisch Atelier en een cursus il-
lustreren bij Muzerije op het programma. De dag werd afgesloten met een zeer 
geslaagd improvisatie-optreden van leerlingen van de theateropleiding van het 
Koning Willem I College. De leerlingen waren erg enthousiast. Kunstdocente 
Nienke Toeter, die de organisatie op zich had genomen, hoopt dan ook dat Beek-
vliet ook volgend jaar weer mag deelnemen aan dit initiatief, dat eigenlijk alleen 
voor de middelbare scholen in Den Bosch bedoeld is.

Bezoek aan ASML
Behalve op het gebied van kunst was er ook een nieuwe excursie op het gebied 
van technologie: twee groepen van 20 leerlingen uit klas 5 gingen in oktober op 
bezoek in het Experience Center van ASML, de wereldmarktleider in machines 
die computerchips produceren. Ze kregen uitleg over de werking van deze reus-
achtige machines die op de nanometer nauwkeurig chips kunnen fabriceren en 

Beekvliet bij de tijd
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Leerlingen van klas 2B promoten de Arabische keuken.

demonstraties hoe de machines werken. Echt binnenkijken in de cleanrooms 
waar de machines worden gemaakt en getest was – vanwege de noodzaak tot vol-
ledig schoon werken – niet mogelijk, maar in het Experience Center waren vele 
aspecten van de bouw van de machine goed nagebootst. Een interessant kijkje in 
de keuken bij de grootste technologische werkgever van Zuid-Oost-Brabant. 

Project eetculturen: van Europees naar wereldwijd
Op vrijdag 13 oktober waren alle tweedeklassers en hun ouders en andere 
familieleden in de aula bijeen voor de presentatie van het al jarenlang lopende 
project eetculturen. In dit project bestuderen de leerlingen de eetcultuur van 
een door henzelf gekozen land, onderzoeken ze de voedingswaarde van gerech-
ten en presenteren ze deze gerechten in een in de stijl van het land aangekleed 
kraampje. De secties biologie en kunst werken daarbij samen. Lang geleden is 
het project begonnen vanuit een Europese subsidie, maar inmiddels vonden de 
secties het tijd voor een opschaling: dit jaar mochten de leerlingen kiezen voor 
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eetculturen uit de hele wereld. Het leverde een zeer bont geheel aan gerechten 
en bijbehorende aankleding op: de bezoekers gingen allen met goedgevulde ma-
gen en een scala aan wereldse indrukken huiswaarts.
   
Twee jubilarissen
Op donderdag 26 oktober stond de gehele school in het teken van het 25-jarig 
jubileum op Beekvliet van Jozef Hanenberg (wiskunde) en Goos Udo (beeldende 
vorming). De jubilarissen en hun echtgenotes werden onder luid applaus van de 
collega’s op school onthaald en daarna getrakteerd op een feestelijk ontbijt. 
Ondertussen begonnen de leerlingen van klas 1 tot en met 4 aan een serie cre-
atieve en sportieve workshops: ze bouwden met bamboe, deden aan zumba, 
maakten animatiefilmpjes, volgden een spoedcursus rappen, maakten graffiti-
kunst, en ga zo maar door. 
De leerlingen van klas 5 en 6 begaven zich naar D’n Durpsherd in Berlicum. Ook 
zij ontvingen daar in de zaal de jubilarissen met groot applaus en keken vervol-
gen naar een cabaretvoorstelling van Anne Jan Toonstra. 
Na de lunch onthulden de jubilarissen uiteraard hun eigen namen op het Album 
Argentatorum in de school en werden ze in een feestelijk middagprogramma 
uitgebreid in het zonnetje gezet door collega’s, oud-collega’s en familieleden. 
Hannie Hanenberg (zelf ook ooit kortstondig docente muziek op Beekvliet) toon-
de zich achter de piano een uitstekende variant op Brigitte Kaandorp toen zij 
‘haar Jozef’ bezong, 

Bij de workshop graffiti werden de jubilarissen niet vergeten.
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Docent Be

Ter gelegenheid van Udo’s jubileum annex afscheid tekende Lurinks een tref-
fend portret van zijn opvolger.
Goos Udo trad zelfs hoogstpersoonlijk op – en daarmee ook af, want behalve zijn 
jubileum was deze dag ook zijn afscheid van Beekvliet: een mooie vorm van op 
je hoogtepunt stoppen!

En daarmee is Beekvliet alweer bijna 
in 2018 beland… Tot volgend jaar!

Docent Beeldende vorming. Goos Udo, getekend 
door zijn voorganger Jan Lurinks 

Na de lunch onthulden de jubilarissen 
uiteraard hun eigen namen op het Al-
bum ArgentatorumArgentatorum
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Het klinkt als een onwaarschijnlijkheid, of misschien wel een leugen, als studenten beweren 
dat ze hun woonkamer hebben opgeruimd. Een gedweilde vloer met afgestofte meubelen 

en tafels vrij van lege bierflesjes, volle asbakken en halflege pizzadozen 
gaat in tegen het stereotype beeld van ‘de vieze student’. 

Door David Roelofs

Toen ik afgelopen zondag twee van mijn huisgenoten onder de 
bank vond om daar het opgestapeld vuil en stof te verwijderen 
en weer een andere huisgenoot met een schuursponsje de meest 
hardnekkige vlekken uit de bank zag poetsen, moest ik ook even 
slikken. Niet alleen omdat schoonmaken tot schoonmaken leidt 
(evenals een beetje troep veel troep maakt) en ik dus mee zou 
moeten doen, maar ook omdat ik vreesde dat de opruimwoede 
zou leiden tot het wegdoen van onze brommende ijskast, het 

zelfgetimmerde bijzettafeltje en de oude piano in de hoek. 

Beekvlietlied
Vooral dat laatste object wilde ik graag behouden. Zodra, overigens naar 
verwachting, het tafeltje in elkaar was getrapt en de ijskast op straat stond, 
voelde ik de behoefte deze piano met hand en tand te verdedigen. En wel door 
erop te spelen. Daar ik al jaren geen les meer heb gehad en niet zo bijster veel 
uit mijn hoofd kon, was de vertoning van mijn liefde voor het instrument van 
korte duur. Een deel van de eerste gymnopedie van Eric Satie, vier maten Mozarts 
Alla Turca en de eerste tonen van het Beekvlietlied. Drie huisgenoten keken me 
op de vingers. Hoewel het hier en daar wat rammelde, zowel het binnenwerk als 
mijn vingervlugheid, vonden mijn huisgenoten het overtuigend. Dat wil zeggen, 
de eerste twee melodieën kenden ze en vonden ze mooi. Toen ik het voor hen 
onbekende Beekvlietlied speelde, waren ze al afgehaakt om de bovenverdieping 
onder handen te nemen. 

Existentiële twijfel
Het is zo dat ik achterbleef in de woonkamer, omringd door teiltjes met goor 
en grijs water, zicht op een stapel verzameld oud papier en met een schoollied 
in mijn hoofd dat ik min of meer vergeten was. Ik was verbaasd dat ik de noten 
nog kon vinden. Het is inmiddels meer dan tien jaar geleden dat ik door Mr. 
Van Wetten (God hebbe zijn ziel) werd gecorrigeerd op de manier waarop ik de 
toetsen bediende. Het was in de eerste klas dat we dat schoollied tegen wil en dank 
moesten leren en de eerste regels van de tekst tot in den treure hebben herhaald. 
Destijds zei het me allemaal niet zo veel. Dat ‘Beekvliet houd stroom’ daar kon ik 

Daar klinke’n een krachtig lied

David Roelofs
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wel inkomen, dat was niets meer dan onverbloemde opdeborstklopperij. Maar 
dat ‘En waar we zullen ankeren, dat weten we niet’, daar had ik toen niet zoveel 
mee. Dat zie ik vanzelf toch wel, zal ik hebben gedacht. 

Pingelen
En toch zijn het die regels die me tijdens dat pingelen op die piano in mijn 
studentenhuis in Utrecht, terugbrachten naar mijn eenvoudig bestaan als 
brugklassertje in Sint-Michielsgestel. Nu ik in mijn laatste studiejaar zit en 
mijn onderzoeksmaster Nederlandse Literatuur en Cultuur binnenkort voltooi, 
beginnen die Beekvlietwoorden te knagen. Waar we zullen ankeren, dat weten 
we niet. Ja, dat is natuurlijk waar, ik heb geen idee waar ik terecht moet komen. 
Ik hoop wel op een fijne baan natuurlijk, in het Rijksmuseum bijvoorbeeld 
waar ik momenteel stage loop, of binnen de muren van de universiteit. Of, als 
dat niet kan, tja dan toch misschien maar als docent Nederlands op dat kleine 
gymnasiumpje van weleer. Dan kan ik altijd nog zeggen dat ik Vestdijk achterna 
ben gegaan die er tijdens de oorlog zijn Gestelsche Liederen schreef. Maar is een 
baan vinden en een huis en dergelijke, wel echt ‘ankeren’? Zo gedacht, heeft dat 
Beekvlietlied me met een hoop existentiële twijfel opgezadeld. 

Oud-schoolgenoten
In de dagen die volgen na het succesvolle moment dat tot behoud van de piano 
leidde, kom ik niet van de liedtekst los. En onwillekeurig, of misschien door een 
kracht die mijn verstand te boven gaat, zie ik steeds weer tekenen van Beekvliet 
om me heen. Niet alleen de min of meer ‘normale’ herinneringen aan de 
Beekvliettijd, zoals de vader van een vriend die mij en enkele anderen probeert te 
strikken voor het bijwonen een diploma-uitreiking, of de huisfeestverzoeken uit 
Groningen, Utrecht of Amsterdam van vrienden die zich daar hebben gevestigd, 
of het bijwonen van een voorstelling waarin de toenmalige held van het 
schooltoneel opnieuw de sterren van de hemel speelt, nee, het gaat verder dan 
dat. De promotiefoto’s van de Universiteit Leiden die op mijn Facebooktijdlijn 
voorbij komen, tonen op pontificale wijze, een oud-Beekvlieter, suggesties op 
LinkedIn wijzen mij standaard in de richting van succesvolle oud-schoolgenoten 
en zelfs als ik nietsvermoedend op maandagochtend 30 oktober inschakel op 
een uitzending van Goedemorgen Nederland, zie ik een oud-Beekvlieter. Deze 
keer niet zomaar eentje, maar de redactievoorzitter van Tempora Nostra, Peter 
van Overbruggen, vertellend over het huis van Van Gogh in Nuenen. 
 
Waar we zullen ankeren
Het ver weg zijn van iets en tegelijkertijd de nabijheid daarvan. Over dit 
soort paradoxale relaties van mensen ten opzichte van hun omgeving of 
belevingswereld, zijn talloze poëziebundels volgeschreven. Als ik voor de 
levende aanwezigheid van mijn Beekvliet-herinneringen, woorden probeer te 
vinden die het enigszins benaderen, dan hoef ik echter niet ver te zoeken. De 
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existentiële angst om niet te weten waar men moet ankeren wordt in het lied 
zelf enigszins opgelost. De vervolgtekst luidt: ‘maar waar we zullen aankomen, 
daar klinke’n een krachtig lied. / Beekvliet houd stroom, Beekvliet houd stroom’. 
Als ik zo om me heen kijk, dan lijkt die Beekvlietstroom een hardnekkig staaltje 
waterkracht. Die vrienden en bekenden van dat Gestelse gymnasium lijken prima 
stroomopwaarts te drijven. Waar zij zullen ankeren, dat weten ze natuurlijk 
evenmin. Maar misschien ook zijn ze er minder mee behept dan ik óf luisteren 
ze beter naar de regels die erna komen. Ze zien het wel, waar het schip strandt. 
Beekvliet heeft ze met dit lied een luid klinkend onthaal beloofd waar het 
Beekvlietlied tot in den eeuwigheid galmt. Waar die ankerplaats dan ook moge 
zijn. Ik ben benieuwd waar deze bejubelde stroom mij zal achterlaten, zo’n zes 
jaar na afstuderen. Wellicht, als alles toch weer anders loopt dan gedacht, daar 
waar ik begonnen ben. In het land van Campinamelk en honing, waar voor altijd 
Beekvlietvaandels wapperen en nieuwe Beekvlietvissen in de vijver zwemmen. 
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door Peter van Overbruggen

Regelmatig komt de redactie van Tempora Nostra publicaties over oud-Beekvlieters tegen 
in persberichten uit kranten, tijdschriften, van internetsites of andere social media. Een 
verkorte weergave hieruit volgt hieronder.

“Sinds een medediabetespatiënt overleed, wil ik niets meer missen”
Maarten de Gruyter (42 jaar, examen 1993, red.) heeft al vanaf zijn zevende diabetes. Maar 
pas sinds het overlijden van een vriend leeft hij in de hoogste versnelling.

‘Sinds mijn zevende lijd ik aan diabetes. (…) Dat heeft grote impact op een kind. 
Insuline spuiten leerde ik al snel zelf doen, maar de zorgeloosheid was weg. Wat 
je eet moet worden afgewogen, snoep is uit den boze, en je moet een heel geregu-
leerd leven gaan leiden. Toen ik ouder werd, verzette ik me er ook tegen. Als een 
vriend één biertje dronk, moest ik er wel drie kunnen drinken. Ik had het idee dat 

Oud-Beekvlieters in het nieuws

Maarten de Gruyter met zijn gezin, enkele jaren geleden
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ik alles moest kunnen.’ (…) ‘Ik kom uit de familie van de De Gruyter-winkelketen. 
Mijn opa heeft nog in de raad van bestuur gezeten, hij is de man die “Het snoepje 
van de Week” heeft bedacht. Zelf zit ik in de projectontwikkeling. 
‘Echt belangstelling voor suikerziekte heb ik nooit gehad, behalve voor mijn ei-
gen ziekte dan. Eigenlijk was het toeval dat ik de stichting DON, Diabetes On-
derzoek Nederland, heb opgericht. (…) ‘Ik werd pas emotioneel geraakt toen ik 
meewerkte aan een documentaire over de enorme implicaties die suikerziekte 
kan hebben, zoals amputatie van ledematen, blindheid, en nier- en hartfalen. 
(…) Ik zou nooit aan zo’n documentaire hebben meegewerkt als ik geen voorzit-
ter van DON was. Drie weken na de documentaire is Erik overleden. Hij liet een 
vrouw en een kind achter.’
‘Dat heeft alles voor mij veranderd. Ik leefde altijd al intensief, maar het bracht 
alles in een versnelling. Ik wil álles zien en álles doen, niets missen. (…) Mijn 
secretaresse wordt gek van mijn agenda. Mijn vrouw vindt het doodvermoeiend. 
Door de week ben ik vier, vijf avonden per week van huis. (…) 

Tijd voor gezin
‘Ik heb vier dochters, de oudste is 12, de jongste 5. Daar wil ik volop van genie-
ten. Ik ben elke woensdag thuis. En in het weekend doe ik overdag niets, tenzij 
ze erbij kunnen zijn. (…) Ik slaap vier, vijf uur per etmaal. Ik ben niets minder 
gaan doen, alleen maar meer. Nee, wacht, met tv-kijken ben ik gestopt. Dat vind 
ik tijdverspilling.’
‘Elke dag ben ik met mijn diabetes bezig. Wat zal de ziekte mij vandaag brengen, 
denk ik ‘s ochtends. Maar de langetermijneffecten zijn het belangrijkst. Mijn 
ogen gaan achteruit. Eergisteren had ik last van bloedingen, vanmiddag ga ik 
daarvoor naar de dokter. Misschien word ik op termijn blind. Ik ben er niet bang 
voor. Wat gebeurt, gebeurt. Ik ben een gezegend mens.’

Bron: Financieel Dagblad, 13 augustus 2017 door René Bogaarts

Joris Kemps, directeur Theater Hof 88 in Almelo 
Ingeloot voor Geneeskunde switchte Brabander Joris Kemps (ex. 1993, red.) op het laatste 
moment naar bestuurskunde in Enschede. ,,Ik ben nooit meer weggegaan.” Hij is nu direc-
teur van Theater Hof 88 in Almelo.

In december van dit jaar is Joris Kemps (42) negen jaar directeur en program-
meur van Theater Hof 88 in Almelo. Hij kan stijgende bezoekerscijfers melden 
en gloedvol verhalen over hoe het theater als voorziening stevig in Almelo is 
geworteld. (…)
,,Ooit was ik een heel goede amateur trombonist”, vertelt hij op het terras van 
café Het Bolwerk in zijn woonplaats Enschede. ,,Ook heb ik lang gezongen en 
geacteerd in muziektheaterproducties. Bij Music All, hier in Enschede.” (…) ,,Ik 
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Joris Kemps in zijn Theater

heb nog meegedaan aan de uitvoering van The Beauty and The Beast, dat is nu 
twee jaar geleden.” (…) 
Trombone, het instrument past bij hem. Brabander van geboorte, uit het zuiden, 
het land van de bloasmuziek. Hij speelde in het harmonieorkest van zijn geboor-
tedorp Helvoirt. (…) Het woord carnaval valt. Zijn ogen schieten op lachstand. 
,,Met een dweilorkest. Als er genoeg bier in gaat, komt er een optimaal moment.” 
Maar carnaval, Joris Kemps heeft het al tijden niet meer gevierd. Of zoals hij het 
verwoordt: ,,Ik ben al lang niet teruggeweest.” (…)
,,Wat ik wilde worden? Huisarts of dirigent.” Hij was zelfs ingeloot voor de medi-
cijnenstudie. ,,Maar ik ben afgehaakt op Geneeskunde toen ik me realiseerde dat 
ik altijd bezig zou zijn met mensen die ziek zijn. En je wilt ze beter maken, dus 
je hebt een positieve instelling, maar je zit wel altijd met zieke mensen. Dat had 
ik me nooit zo gerealiseerd. Ik heb toen mijn plek opgegeven.” Vrij laat, waar-
door hij pas na het eindexamen een beroepskeuzetest ging doen. ,,Grappig wat 
er gebeurde. Ik ben een echte generalist. De test betrof zes aandachtsgebieden. 
Als je in een van die terreinen boven 90 procent zat, was dat een van je topgebie-
den. Ik zat bij 5 van de 6 boven de 90. Toen ben ik bestuurskunde gaan studeren.” 
In Enschede, in 1994, en om nooit meer uit Twente weg te gaan. (…) 
“Ik ben gaan werken en van het een in het ander gerold.” (…) “Ze wisten dat 
ik veel met cultuur had, met theater.” In december 2008 begonnen als pro-
grammeur en vanaf januari 2011 ook als directeur.” Een voorzichtige droom 
werd werkelijkheid. ,,Het leek me altijd al ontzettend leuk om in het theater 
te werken. (…)
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 Eefje Janus

(…) Niet alleen in Almelo, maar ook in Hof 88 is altijd wat te doen. Nog net geen 
24 uur per dag.” Het past allemaal precies. ,,Het is nog te doen. We hebben 3.000 
vierkante meter. Daar zit niet veel rek meer in.” (…)
Hij vertelt hoe Hof 88 merendeels een Almeloos publiek trekt, maar er zijn veel 
uitzonderingen. Zoals laatst bij een optreden van Anneke van Giersbergen, de 
oud-zangeres van de metalband The Gathering. ,,Er kwamen fans uit Duitsland 
en Polen. Almelo? Dat ligt dicht bij de grens, zien ze in hun app. Ze pakken hun 
autootje en rijden naar Hof 88. Heel tof als dat gebeurt. Als mensen uit Berlijn 
komen, waar hebben wij het dan over? Nederlanders kunnen zo miepen over 
afstanden.”

Bron: Tubantia, 2 september 2017, door Theo Hakkert 

“Ook meisjes kunnen voortaan bij Arsenal voetballen”
Eefje Janus  (examen 2009, red.) heeft Speco (Sport en Economie) gestudeerd, is werkzaam 
in de sportmarketing, en van daaruit dus betrokken bij diverse topsportpartijen, o.a. het 
Nederlands dameselftal. Ze heeft vorig schooljaar op Beekvliet aan onderbouwleerlingen 
een verbredingscursus gegeven over haar vakgebied.

Maar liefst 2,1 miljoen mensen keken de kwartfinale van de Oranje voetbalda-
mes. (…) vrouwenvoetbal heeft – mede dankzij dit EK – een enorme boost gekre-
gen. De Rooise sportmarketeer Eefje Janus is er vrijwel dagelijks getuige van. 
Ze zit midden in de marketingmolen van de groeiende sport. Pal voor de halve 
finale tegen Engeland zoekt DeMooiRooiKrant haar op.

Wanneer is de liefde voor vrouwenvoetbal begonnen?
“Velen zullen weten dat ik zelf fanatiek heb gehockeyd en bovendien alle sporten 
enthousiast volg. Maar één van mijn beste vriendinnetjes van vroeger, Lieke de 
Bever uit Boskant, voetbalde. Vele middagen uit school en in het weekend gingen 

we samen voetballen; in de tuin, op 
een pleintje of ergens op een veldje. Als 
het kon ging ik mee naar de voetbal-
wedstrijden. Ik zat zelf op hockey maar 
ik vond voetbal (dankzij Lieke) ook he-
lemaal te gek en wilde zoveel mogelijk 
trucjes leren. Via mijn studie raakte ik 
bevriend met Nadine Hanssen die o.a. 
bij PSV en Anderlecht heeft gevoetbald. 
En misschien wel het belangrijkste; ik 
leerde Leoni Blokhuis van FlowSports 
kennen. Zij begeleidt zo’n 8 à 12 inter-
nationals en nam me overal mee naar 
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toe; van Bayern München tot FC Barcelona. Daar ben ik de ontwikkelingen echt 
op de voet gaan volgen, heb ik enorm veel geleerd en heel veel plezier beleefd. 
FlowSports en het vrouwenvoetbal heeft vanaf die tijd een bijzonder plekje in 
mijn hart.”

Bron: DeMooiRooiKrant, 1 augustus 2017

Hardlopen langs de mooiste plekken van Utrecht
Beekvliet heeft van oudsher een sporttraditie. Dat blijkt ook wel uit het interview met Maai-
ke Marechal (ex. 1991) die boekjes uitbrengt over hardlopen langs de mooiste plekjes van 
diverse steden. Initiatiefneemster van het boek Utrecht Rent, Maike Marechal is zelf ook een 
fanatiek hardloopster.

Hardlopen langs kronkelende rivieren, over pittoreske bruggetjes met mekkeren-
de lammetjes in de wei. Zo maar wat onderdelen van een van de 25 hardlooprou-
tes in het boek Utrecht RENT, dat op 6 oktober wordt gepresenteerd. De routes lei-
den de recreatieve hardloper langs de mooiste plekjes van Utrecht. Amelisweerd, 
Maliebaan, Singel, Griftpark en langs andere eye catchers van de stad. Initiatief-
neemster Maaike Marechal is zelf ook een fanatiek hardloopster en begon in 2012 
met het boekje Den Bosch RENT. 

,,Ik was net verhuisd van Amsterdam naar Den Bosch en ik wilde de stad leren 
kennen. Toen ben ik steeds een ander rondje gaan rennen. Ik besloot de rond-
jes op te schrijven en er een boekje van te maken.’’ (…) ,,De routes beginnen en 

eindigen altijd bij een horecage-
legenheid. Zodat je de auto of 
fiets makkelijk kunt parkeren 
en eventueel een jas of tas op 
de plek kunt achterlaten. Daar-
naast gaat het vooral om de re-
creatieve hardloper dus je mag 
jezelf na afloop best trakteren 
op een drankje.’’
(…) Om met het boek of een ko-
pietje in de hand rond te rennen 
is niet erg handig. ,,Je kunt het 
boek ter inspiratie gebruiken 
of de routes van te voren door-
nemen. Ook kun je deze in een 

  Maaike Marechal (foto: ©Rob Nelisse)
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app op je telefoon zetten.’’ (…)
Bij het maken het parcours wordt rekening gehouden met de sociale veiligheid. 
Wegen die niet verlicht zijn worden aangegeven met icoontjes en oversteken 
wordt zoveel mogelijk vermeden. ,,Amelisweerd is mijn favoriet. Je kunt daar zo 
ver kijken over de weilanden en het water. Heerlijk ook het geluid van schapen 
langs de weg.’’
“Onlangs ben ik met mijn gezin naar Thailand verhuisd. Helaas kan ik hier niet 
echt mooie routes lopen. Volgende week kom ik naar Nederland en ik verheug 
me er nu al op om te gaan lopen in de frisse lucht en de mooie omgeving.’’ 

Bron: Algemeen Dagblad 29 september 2017, door Coen Willemsen 

Theatervoorstelling Levenswijs brengt oud en jong samen
Levensverhalen van ouderen, uitgevoerd in lied en woord 
door jongeren. Het levert een mooi en indringend samenspel 
op dat de generatiekloof moeiteloos dicht.

Er gaapt een kloof van bijna zestig levensjaren tussen 
de 84-jarige Annie Smits en de 26-jarige Judith Roe-
lofs (Examen 2008, red.) Desondanks is een hechte 
band gegroeid tussen de twee vrouwen. Zij kwamen 
in contact met elkaar bij de culturele ontmoeting tus-
sen oud en jong: ‘Levenswijs’.

Judith Roelofs

Judith (midden) vertolkt haar lied bij mevrouw Smits in het ziekenhuis
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,,Prachtig’’, zegt Annie Smits geroerd na Judith’s zangfragment, ,,niet alleen 
door haar mooie stem, maar ook door de inhoud.” De liefdevolle aanraking die 
op deze woorden volgt, is er een waaruit warme vriendschap spreekt. De inhoud 
van het lied liegt er ook niet om. ‘Hoe ga je door?’ gaat over het overlijden van 
Patrick, de 33-jarige zoon van Annie Smits. Het lied is indringend en puur en is 
één van de acht liederen uit de theatervoorstelling Levenswijs.

Vol verhalen
Judith nam als zangeres al deel aan de eerste editie van de door Anja Hueber 
bedachte culturele-ontmoeting-tussen-generaties. Annie was toen een toeschou-
wer. ,,Ik ben gaan zien dat ouderen zo vol verhalen zitten. Dat heeft mij ook 
laten beseffen dat er eigenlijk maar weinig aandacht voor is. Bij mij zorgde dat 
ervoor dat ik meer wil weten, en ook durf door te vragen’’, zegt Judith.
Het ontstane contact is voor Annie bijzonder waardevol. ,,De verschillen tussen 
de jeugd van vroeger en die van nu zijn enorm groot’’, merkt de 84-jarige op. 
,,Nu hébben de jongeren het ook erg druk en is er veel te kiezen. Wat dat betreft 
kan ik me goed inleven in de jeugd van deze tijd.’’
Toch zou wat meer aandacht voor ouderen ook haar zeer welkom zijn. ,,Inder-
daad, vaak lijkt het alsof wij van de oudste generatie niet meer worden gezien, 
er niet meer bijhoren. Dat is jammer. Daarom is dit initiatief zo mooi.’’
(…) 

Judith geeft de vrouw een kneepje in haar arm. Jong en oud hébben iets met 
elkaar. Levenswijs toont aan dat zelfs een kloof van bijna zestig jaar is te over-
bruggen.

Bron: Brabants Dagblad 28 oktober door Willem Geurts

(Naschrift red.: Levenswijs had heeft sowieso een hoog Beekvlietgehalte: Initiatiefnemer is 
Anja Hueber (1976), beide dochters van Annie Smits: Cia (1980) en Elly (niet afgemaakt) 
zaten op de school, evenals gelegenheidsacteur Jan Goossens (1976), pr-dame Nelleke Braam, 
en enkele deelnemers/muzikanten uit de Van Erp familie.)

“Ik ben absoluut geen grijze muis”
Ze zegt dat ze geen blad voor de mond neemt. Ook niet in haar columns. Femke Hellings 
(examen 1997) uit Schijndel wordt de vaste gast aan de zaterdagse ontbijttafel voor lezers 
van het Brabants Dagblad. 

Onverschilligheid, dat is de dood in de pot voor een columnist. Van Femke 
Hellings (38) uit Schijndel mogen haar columns in het Brabants Dagblad al-
lerlei reacties oproepen, als ze de lezers maar niet koud laten. ,,Dan heb ik 
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nog liever dat ze er laaiend over 
worden. Hoewel ik bij voorkeur 
voor de lach ga.”
Hellings is een ervaren schrijfster. 
De geboren en getogen Schijn-
delse heeft haar eigen tekstbu-
reau: Typisch Fem. Vier jaar lang 
schreef ze een column in de Mooi 
Schijndel-krant; een selectie ervan 
werd gebundeld in het boekje On-
gezouten uit 2015. ,,Die columns 
waren persoonlijk, gingen over 
míjn leven, in Schijndel. Voor BD 
schrijf ik vanuit een veel breder 
perspectief; het gaat het minder 
over mij en ook niet alleen over 
Schijndel. Ik pak uiteraard ook 

zaken op die in Haaren, Boxtel of Sint-Michielsgestel spelen.”

Ze komt onregelmatig in de andere gemeenten in de Meierij, maar kent ze be-
hoorlijk goed. ,,In Gestel bijvoorbeeld zitten mijn twee oudste zoons op school en 
ben ik zes jaar naar de middelbare school gegaan. Ik heb veel sociale contacten 
in de regio. En ik zal ook wat vaker in de andere dorpen te vinden zijn, voor de 
inspiratie. Want mijn columns moeten voor iedereen in de Meierij interessant 
en herkenbaar zijn.”

Femke Hellings is een alleenstaande moeder van drie zoons (13, 11 en 9 jaar oud). 
Die vinden het helemaal niet erg dat moeder geen persoonlijke columns meer 
schrijft. ,,Op een bepaalde leeftijd vinden ze dat niet meer leuk, een inbreuk op 
hun privacy.” (…)

Ongezouten visie geven
Wat mogen de lezers van het Brabants Dagblad bij het ontbijt op de zater-
dagochtend van haar verwachten? ,,Een grote variëteit aan onderwerpen. 
De ene keer wat actueler dan de andere. Ik zal ongezouten mijn visie geven, 
maar zonder mensen te beledigen. Ik zoek graag de andere kant op van de 
algemene opinie. Ik ben absoluut geen grijze muis. Mijn hele leven ben ik 
al tegendraads. Ik heb niks met trends of hypes, volg nooit de grote stroom. 
(…)

Hellings vertelt dat graag en schrijft gemakkelijk. Ze noemt zich een perfec-
tionist als het om taal gaat. (…) Wanneer is zij content als columnist? ,,Als ik 
mensen op een of andere manier ‘beroer’.’’

Femke Hellings
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Bron: Brabants Dagblad, 14 oktober 2017, door Johan van Grinsven 
“Ik mis de contacten met de mensen in Oost-Europa”

Leo Mesman (examen 1967, red.), voormalig internationaal beleidsmedewerker 
van de FNV, blikt terug op 25 jaar contacten met en in Oost-Europa. Zijn werk 
heeft hem de gelegenheid geboden de historische ontwikkelingen in het Euro-
pese werelddeel van nabij te volgen, de opkomst van Solidarnosc (1980),  de val 
van de Berlijnse Muur (1989), het uiteenvallen van de Sovjet-Unie (1991) en bo-
venal de doorwerking ervan op de Europese en internationale samenwerking in 
de vakbeweging. (…) 
Aanvankelijk zag het er niet naar uit dat Mesman (1949), zoon van een Nuenense 
melkboer, in de vakbeweging terecht zou komen. Na de lagere school gaat hij 
naar het kleinseminarie in Sint-Michielsgestel. Aansluitend gaat hij zich voor-
bereiden op het priesterschap via een studie theologie in Nijmegen. In de ka-
tholieke wereld vindt er dan – eind jaren zestig, begin jaren zeventig – alom 
discussie plaats over de rol van de kerk in de samenleving. Samen met enkele 
studiegenoten wijdt hij een scriptie aan ‘christendom en macht’, toegespitst op 
internationale vraagstukken. “We leerden van onze -hervormde- professor Arend 
van Leeuwen dat Karl Marx  in de 19de eeuw het werk had gedaan dat theologen 

Bezoek van een Solidarnosc-delegatie aan de FNV. Rechts voor Leo Mesman
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eigenlijk hadden moeten doen. Godsdienst is zowel een uiting van ellende, als 
een protest, aanklacht, tegen ellende. De kerk praat daar wel in abstracto over, 
maar niet erg concreet. Deze ‘politieke theologie’ is een voorloper van de ‘be-
vrijdingstheologie’, die niet veel later met name in Latijns-Amerika opgang zou 
maken.”

Eerste freelancer bij IKV
In het kader van zijn studie ‘theologie van het maatschappelijk handelen’ krijgt 
hij in 1972 de kans stage  te lopen bij het NKV. Het onderwerp ervan is ‘de discus-
sie over de katholieke grondslag’. “Het NKV was op zoek naar zijn identiteit. Maar 
dat gold voor mij ook. Ik was mijn priesterroeping inmiddels namelijk kwijtge-
raakt en op zoek naar een nieuw perspectief.” Als hij in 1973 is afgestudeerd 
wordt hij parttime secretaris van de NKV-commissie Geloof en Vakbeweging. “Ik 
was de eerste freelancer bij het NKV, misschien wel in de hele vakbeweging. (…)  
In 1979 komt Leo Mesman volledig in dienst van de FNV als beleidsmedewerker 
Levensbeschouwing en Vakbeweging. (…)
In de jaren tachtig moet er in de FNV op tal van taken worden bezuinigd. (…) Voor 
zijn eigen functie betekent dit dat zijn rol voor Vakbeweging en Levensbeschou-
wing wordt gehalveerd. Hij  gaat in 1986 deel uit maken van de internationale 
afdeling (…) met betrekking tot Oost-Europa. 
 
Als Mesman  zijn aandacht richt op Oost-Europa  dan ligt dat nog achter het 
IJzeren Gordijn. (…) Eén van zijn eerste activiteiten is overigens het afbouwen 
van het contact met de Roemeense vakcentrale. “Die relatie stelde niets voor.  De 
organisatie was ‘his master’s voice’ van president Ceaușescu.” (…) 
“Veel Oost-Europese bonden hebben mede dankzij onze steun  ondanks alles 
overleefd en spelen nu hun rol binnen het IVV, het EVV en de vakbondsinterna-
tionales. (…) Wel mis ik de contacten met de mensen, die ik door het werk heb 
ontmoet. Onder hen waren echte helden die hun vakbondswerk onder extreem 
moeilijke omstandigheden moesten verrichten. (…) 

Bron: www.vakbondshistorie.nl oktober 2017 door Kees van Kortenhof en Jeroen Sprenger
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Victor IJdens: Het leven als acteur

Tijdens zijn Beekvlietcarrière speelde Victor IJdens (2012) vele malen een hoofdrol 
in de jaarlijkse toneelvoorstellingen onder regie van Sofie van der Vleuten, met 
zijn rol van Hamlet in de gelijknamige voorstelling van 2009 misschien wel als 
hoogtepunt. Hij meldde zich bij de Toneelschool Amsterdam en werd aangenomen. 
Als Inmiddels afgestudeerd acteur maakt hij een vliegende start in de rol van 
‘de jonge Werther’: hoog tijd om de lezers van Tempora Nostra een kijkje achter 
de schermen te geven. “Ik vind het acteurschap redelijk chaotisch, maar ook erg 
divers. Ik houd ervan.”

Door Victor IJdens (2012)

“Hoi, ik ben Victor en in 2012 behaalde ik mijn Beekvliet-diploma. 
Daarna deed ik auditie voor de Toneelschool van Amsterdam en werd 
aangenomen. Nu probeer ik als acteur aan het werk te blijven. Dat het 
acteren me lag, ontdekte ik bij het schooltoneel van Beekvliet. In eerste 
instantie vond ik het gewoon leuk om te doen alsof ik iemand anders 
was. Daarnaast dwong het me na te denken over het handelen van de 
mens. In de poging het doen en laten van een personage te begrijpen, 
kon ik een hoop kwijt. 

Victor tijdens de Driestuiversopera in 2011. Naast hem David Roelofs.

TN-03-2017.indd   20 13-12-2017   11:37:20



T
N

 0
3

  1
7

� �

Alles bevragen wat ik vaag vond
Ik nam me voor de Toneelschool zo kritisch mogelijk te doorlopen en 
alles te bevragen wat ik vaag vond of niet begreep. Dat leek me, na het 
rationele Beekvliet, de beste manier om een goed acteur te worden. Het 
was een instelling die me hielp, maar soms ook tegenwerkte. Een beeld, 
een nummer of een tekst kan me namelijk raken zonder dat ik weet 
waarom. Het onvermogen om dat goed uit te kunnen leggen, maakt dat 
gevoel niet minder waard of waar.
De Toneelschool is klein: ieder jaar telt een klas die bestaat uit twintig 
studenten. Gedurende de vier jaar van de opleiding vallen er altijd 
een paar af. Op school krijg je spraakles, zangles, dansles, theorieles, 
maar bovenal leer je spelen. Dat gebeurt in blokken. Ieder blok wordt 
gegeven door een andere docent die een andere stijl en ander materiaal 
(bijvoorbeeld een andere schrijver) behandelt. Er zijn ook blokken waarin 
je zelf iets moet maken of waarin je alleen muzikaal bezig bent. 

Ambachtelijke basis
De opleiding is erg intensief. Je zit minimaal van negen tot zes op school 
en er is eigenlijk altijd wel een reden om ’s avonds ook te blijven: er 
zijn nog teksten te leren of nummers in te studeren, stukken te lezen 
of te repeteren. Je leert er hard werken, want als je dat niet doet kun je 
tijdens de les niet spelen. Ieder blok wordt afgesloten met een presentatie 

Victor IJdens en David Roelofs in actie tijdens de Beekvliet-voorstelling Iphigeneia in 2010 
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waar gedurende de jaren steeds meer publiek voor wordt uitgenodigd. 
Gelukkig mag je binnen de veilige muren van een toneelschool proberen, 
falen en opnieuw proberen. Het vak vraagt om een ambachtelijke basis, 
al is dat alleen niet genoeg. Er wordt van je verlangd na te denken over 
de wereld om ons heen, om zelfstandig een mening te ontwikkelen en 
altijd te blijven proberen buiten de kaders te denken. De wereld valt zo 
gemakkelijk in te delen in goed en fout, in zwart of wit. Op school heb 
ik leren inzien dat de wereld zo niet is. Eerder benoemde ik dat goed 
theater in mijn optiek gaat over wat de mens nou eigenlijk drijft. Het is 
moeilijk spelen als je daar zelf niet over nadenkt, of als je je niet kunt 
verhouden tot wat de schrijver of maker ervan vindt. 

Leren vertrouwen op je eigen kunnen
Theater bestaat bij de gratie van publiek. Het gaat er uiteindelijk om wat 
de toeschouwers ervan vinden. Het vak is heel direct verbonden aan een 
oordeel. Als acteur moet je proberen je daar zo min mogelijk van aan te 
trekken. Je moet leren vertrouwen op je eigen kunnen, hoe moeilijk dat 
soms ook is.  De theaterwereld is klein en na het afstuderen probeert 
ieder er zijn plekje te vinden. Het werk komt je niet aanwaaien, dus 
als je ergens voor wordt gevraagd, moet je het goed doen, hoe onzinnig 
dat ook klinkt. Ik moet een netwerk opbouwen, een naam ontwikkelen 
en betaald krijgen. Als ik even niks heb, moet ik een bijbaantje nemen 
zonder me daar zuur over te voelen, want het hoort er nu eenmaal bij. 

Sturm und Drang: Victor IJdens in actie in ‘Het lijden van de jonge Werther’, najaar 2017. Foto: Sanne Peper
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De jonge Werther
Op dit moment gaat het me voor de wind. Ik speel Werther in ‘Het lijden 
van de jonge Werther’ bij de Toneelschuur in Haarlem. Het is mijn eerste 
hoofdrol. Daarom zijn de recensies en reacties best spannend. Het was 
een vreemde gewaarwording dat de rest van mijn leven er waarschijnlijk 
zo uit gaat zien: steeds proberen mijn toekomst vol te krijgen met 
projecten. Dit seizoen heb ik wat in het vooruitzicht, volgend seizoen 
nog niet. Hoe ga ik dat aanpakken? Soms krijg je als acteur een rol, maar 
vaker krijg je ‘m niet. 
Mijn weken zijn erg onregelmatig. Af en toe speel ik een avond, dan 

repeteer ik weer voor het volgende project, of 
is er een première, een afspraak,  een auditie, 
of probeer ik een concept te bedenken en ga 
ik op zoek naar nieuw interessant materiaal. 
Eigenlijk zijn alleen de weken dat ik repeteer 
helder en gestructureerd. Al zitten daar altijd 
chaotische periodes tussen. Zo loop je tijdens 
het maken van een voorstelling altijd tegen 
problemen op en de druk van een naderende 
première kan ook erg stressvol zijn. Al met al 
vind ik het acteurschap redelijk chaotisch, 
maar ook erg divers. Ik houd ervan.

Naast het spelen, de audities, de repetities, de contacten, de contracten 
en het betalen van de huur proberen nog mijn blik naar de wereld 
rondom open te houden, is soms veel. Gelukkig heb ik veel fijne collega’s 
leren kennen en is mijn oude klas als een liefdevolle familie. We zitten 
met z’n allen in hetzelfde schuitje. En als het vak me even te veel wordt, 
zijn daar altijd nog mijn vrienden van Beekvliet. Ik red me wel.”

‘Met name IJdens geeft Werther 

diepte door snel tussen emoties te 

schakelen. De getormenteerde kop 

die je bij een Werther verwacht, 

weet hij veelal te verbergen.’ 

(Bron: Recensie de Volkskrant, 25-9-2017, 

vijf sterren)
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Van belhamel op Beekvliet tot kapelaan in Sint-Michielsgestel

Na zeven roerige Beekvlietjaren behaalde Pieter Zimmermann in 1999 zijn 
gymnasiumdiploma en ging hij rechten en Spaans studeren. In 2009 maakte hij 
een opmerkelijke ommezwaai: hij koos voor het seminarie. Inmiddels is de 37-jarige 
Pieter Zimmermann sinds 1 september 2016 kapelaan in de Michaëlparochie voor 
de dorpen Den Dungen en Sint-Michielsgestel.

door Mirjan Boot en Cees ter Stege

Pieter Zimmermann, geboren in 1980 in Den Bosch maar getogen in 
Vught, kwam als tweede zoon uit een gezin van vier jongens in 1992 
op gymnasium Beekvliet terecht. “Ik ging mijn broer achterna”, legt 
Pieter uit. “Maar de open dag sprak mij ook erg aan. Ik volgde een les 
Nederlands bij Princée en werd tot schrik van mijn moeder naar voren 
geroepen om op het bord de juiste uitgang achter een werkwoord te 
zetten. Gelukkig vulde ik het goede antwoord in, want uitgangen van 
werkwoorden waren destijds niet mijn sterkste kant. Toch ben ik na de 
middelbare school wel een taal gaan studeren.” 

Pieter op de dag van zijn priesterwijding, met zijn drie broers die ook allemaal op Beekvliet hebben gezeten

Interview Pieter Zimmermann (ex 1999)
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Hoe heb je je Beekvliet tijd ervaren?
“Ik had een mooie tijd op Beekvliet, alhoewel sommige docenten daar 
misschien anders over zullen denken. Ik was, wat je kunt zeggen, 
best een belhamel. Ik haalde altijd van alles uit. Zo herinner ik me 
nog een les Frans bij mevrouw Van Dartel. Toen we onverwacht een 
overhoring kregen, liep ik stilletjes achter haar aan door de klas om 
de overhoringen op te halen, die zij aan het uitdelen was. Ze had 
het pas in de gaten toen ze alle blaadjes uitgedeeld had,” verhaalt 
Pieter één van zijn streken. “Het was een sport op zich om bij nieuwe 
leraren iets uit te halen, dat was toen dus mevrouw Van Dartel. En ik 
kwam vaak te laat. Maar daar had ik een geluk bij: mijn achternaam 
stond altijd onderaan op de presentielijst. Daaronder stonden dan 
nog wat lege regels, dus ruimte genoeg voor kruisjes. Verder werd 
ik er nogal vaak uitgestuurd, conrector Smolders heb ik veel gezien. 
Ik had altijd wel bijdehante opmerkingen”, denkt de oud-Beekvlieter 
lachend terug. 

“Ook tekende ik heel veel tijdens de les, vooral bij mijnheer 
Hanenberg, en dat werd me niet altijd in dank afgenomen. Dat 
was ook het probleem hè, als je al een paar keer de klas uit was 
gestuurd dan had je de naam en hoefde je ook niets meer te doen 
om er toch uitgestuurd te worden. Soms werd ik zelfs al uit voorzorg 
weggestuurd. Maar uiteindelijk is toch allemaal nog aardig goed 
gekomen”, concludeert Pieter.

Je leukste herinnering aan Beekvliet?
“Nou, ik heb eens meegedaan aan de verkiezing voor de Medezeggen-
schapsraad op Beekvliet. Ik wilde als stunt een experiment doen met 
campagne voeren. Gewoon kijken of dat het me lukte om gekozen te 
worden, terwijl ik eigenlijk geen echte interesse had voor een plaats 
in de MR. Een paar klasgenoten hielpen mee met posters maken 
en campagne voeren. Het was eigenlijk niet eens serieus bedoeld, 
maar het grappige was, dat ik er wel doorheen kwam! Vervolgens 
zat ik een jaar in de MR”, blikt Pieter lachend terug. Onverwacht, 
maar uiteindelijk toch erg leerzaam. “Ook rector Wintjes zat in de 
MR en een van de dingen die me van hem bijgebleven is, is dat hij 
geen kluisjes op school wilde. Want, zo zei hij, we hanteren hier 
een beleid van vertrouwen. Dat vond ik mooi. Nu is dat is natuurlijk 
niet meer houdbaar. Verder was de Romereis natuurlijk geweldig. En 
het familiegevoel op school is iets bijzonders. Ik heb een prachtige 
tijd gehad op Beekvliet. Weet je dat ik nog steeds Beekvlietshirtjes 
bewaard heb! Die kom je trouwens op de meest verre uithoeken van 
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de wereld tegen.”
Dat brengt ons natuurlijk op de brandende vraag: Hoe kom je tot een 
keuze voor het priesterschap?
“Na mijn eindexamen heb ik eerst drie maanden in Salamanca gewoond 
om Spaans te leren. Daarna heb ik in Nederland enkele maanden in de 
horeca gewerkt en met dat geld ben ik vervolgens anderhalve maand 
naar Guatemala gegaan, ook om Spaans te leren. Toen in 2000 een nieuw 
studiejaar aanbrak, ben ik rechten gaan studeren in Utrecht. Maar dat 
was het toch niet, vandaar de overstap naar de studie Spaans. Ik kreeg 
een relatie met een lieve vriendin en zag mij later werkzaam als leraar 
Spaans en getrouwd met kinderen”, somt Pieter op. “Ik ben van huis 
uit katholiek opgevoed, was misdienaar en koster van de Mariakerk in 
Vught. Maar was wel een kritisch persoon ten aanzien van het geloof. 
Echter tijdens mijn studietijd begon het geloof al wel binnen te komen. 
Ik was zoekende. In 2002 ben ik de bijbel gaan lezen. Je weet wel, die 
rode bijbel die we gebruikten op Beekvliet tijdens de godsdienstlessen 
van Van Rijnsoever. Dat was een keerpunt! Ik sloeg de bijbel willekeurig 
open en las een stukje uit de Apocalyps ‘Je hebt mij nooit verloochend’. 
Het raakte me meteen. Het was heel onverwachts, maar het voelde als 
thuiskomen”, legt Pieter Zimmermann uit. “Ik begon vaker naar de kerk 
te gaan en met kerstmis zat ik zelfs meerdere dagen in de kerk. Mijn 
grote behoefte begon op te vallen bij mijn familie. Pas later kwam het 
gevoel om priester te worden.”

Hoe reageerde je omgeving?
“Mijn ouders staan er helemaal achter. Mijn moeder trok zelfs meteen 
een fles champagne open. En mijn oma, die toen nog leefde, zei dat ze 
het altijd al gedacht had.” Pieter vertelt over het vormselfeest van zijn 
buurmeisje in Vught. Er was daar een gesprek over roeping. “Toen mijn 
moeder me naderhand thuis vroeg wat nu mijn roeping was, antwoordde 
ik, mezelf verbazend: “ik wil pastoor worden”. Ik schrok er zelf even van, 
maar het voelde tegelijkertijd erg goed.”

En toen volgde je een opleiding tot priester!
“Na mijn studie Spaans ben ik naar het seminarie in Den Bosch gegaan. 
Voor het eerste jaar kreeg ik vrijstelling. Desondanks heb ik de zeven jaar 
voor de priesteropleiding volgemaakt door nog een jaar stage te lopen in 
Spanje. Toch weer dat Spaans hè,” merkt Pieter op. “In Sevilla begeleidde 
ik mede het studentenpastoraat, de samenwerking tussen Kerk en 
universiteit. In het Zuiden van Spanje is er nog wel degelijk een bloeiende 
Kerk met veel jeugd. Je neemt de hoop mee terug naar Nederland dat het 
dus wel kan met jeugd in de kerk. Jongeren zien echt wel de meerwaarde 
van het geloof in en gaan bijvoorbeeld ook gemakkelijker biechten, heb 
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Benoeming van Pieter Zimmermann tot gildeheer van 

het gilde Sint Antonius en Barbara in 2017 te Sint-

Michielsgestel

ik gemerkt.”
“Ik vind mezelf een kritisch 
persoon. Alles wat de Kerk zegt en 
leert, heb ik uitgebreid en kritisch 
onder de loep genomen voordat ik 
er ‘ja’ tegen heb gezegd. Maar het 
mooie is, dat je dan steeds meer 
groeit in het besef dat wat de Kerk 
zegt uit liefde voor de mens is. Ook 
al gaat het soms lijnrecht in tegen 
wat 99% van de mensen beweert. Ik 
had twintig jaar geleden ook nooit 
gedacht, dat ik dit zou zeggen. 

 Hoe wil jij de mensen kennis laten maken met God?
“Jongeren zoeken, anders dan vaak wordt gedacht een heldere Kerk, 
waar de spelregels duidelijk zijn. Een Kerk die weet wat er leeft onder 
de jongeren, maar die geen water bij de wijn doet wat betreft de inhoud. 
Toch moet je de jeugd afhalen, waar deze zich op dat moment bevindt. 
Je kunt bijvoorbeeld zeggen ‘Jezus Christus heeft ons verlost’ en ik geloof 
uiteraard dat dat waar is, maar als openingszin naar jongeren die nog 
nooit in de kerk zijn geweest is dat vrij heftig. Je kunt beginnen met 
waarden die de Kerk uitdraagt en die voor iedereen begrijpelijk zijn 
zoals solidariteit of naastenliefde. Daarna kun je meer de diepte ingaan 
door de aandacht te verschuiven naar God zelf. Het verhaal van de 
barmhartige Samaritaan kent bijvoorbeeld bijna iedereen, dat kun je als 
aanknopingspunt gebruiken. Het spreekt mij aan om niet te veel water 
bij de wijn te doen, zodat de leer duidelijk is en je het wiel zelf niet hoeft 
uit te vinden. Maar de boodschap moet wel met de juiste toon gebracht 
worden. De ge- en verboden van de Kerk vloeien uiteindelijk altijd voort 
uit de liefde van God voor de mens. De vertaalslag van de boodschap 
van het geloof naar het echte leven moet natuurlijk wel goed gebeuren, 
anders komt de boodschap niet aan,” betoogt de kapelaan. “Je moet niet 
overtuigen, maar gétuigen en dan hopen dat de vonk overslaat. Goede 
catechese is daarbij erg belangrijk.”
“Veel mensen hebben al een beeld wie Jezus is en hoe de Kerk is. Ze zien 
het vaak als een gesloten clubje, dat vasthoudt aan het verleden met 
denkbeelden die niet meer van deze tijd zijn. Vaak krijgt de Kerk geen 
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kans om uit te praten over wie ze werkelijk is, door de vooroordelen 
die er bestaan. Maar hoe meer je in het geloof thuis raakt, hoe meer je 
erin ontdekt! Alles draait om die éne persoon, Jezus Christus. Hij wil 
een mooier persoon van je maken. Maar ja, zie dat maar eens over te 
brengen aan de mensen. De beladenheid komt echt van vroeger. Jongeren 
hebben de erfenis van het vroegere geloof gelukkig niet meer. Ik merk 
bij gelovige jeugd dat het wat mag kosten, want als het niks kost is het 
waarschijnlijk ook niet veel waard.”

Is die beladenheid de invloed van het Calvinisme, de ontzuiling of de 
media?
“Misschien”, beaamt Pieter Zimmermann. “Er is een karikatuurbeeld 
van het geloof ontstaan. Ik geloofde twintig jaar geleden zelf ook deels 
in dat karikatuurbeeld van de Kerk. Ik ben ergens wel blij, dat ik ook 
onderdeel ben geweest van een wereld die kritiek heeft op de Kerk. 
Daardoor kan ik nu beter begrijpen wat de mensen van onze tijd zeggen. 
Maar belangrijk nog: ik weet beter een tegenantwoord te formuleren op 
die kritiek!”

Hoe ga je dan om met bepaalde groepen die niet ter communie mogen 
gaan?
In principe maakt de Kerk geen onderscheid in groepen, want de regels 
zijn voor elk de mens dezelfde. De kerk vraagt bijvoorbeeld aan iedereen 
die niet gehuwd is, om te leven in onthouden. Dat geldt inderdaad 
voor homoseksuele mannen en vrouwen, maar dat geldt voor mij als 
celibataire priester net zo goed! Uiteraard ken ik de gevoelig rond dit 
soort thema’s. Door zelf in onthouding te leven weet je wat het kost, 
de haken en de ogen, maar ervaar ik zelf ook dat de Kerk dit vraagt 
uit liefde voor de mens, Jezus wil de mens gelukkig zien. Toch wordt 
de Kerk vaak gereduceerd tot kwesties, alsof de Kerk een verzameling 
is van hete hangijzers, zoals het homohuwelijk, abortus en euthanasie. 
Het standpunt van de Kerk in dit soort kwesties is eigenlijk alleen maar 
te begrijpen als je het ziet in het licht van de totale omvang van de Blijde 
Boodschap. De liefde van Christus is een oneindige liefde, die voorbij 
gaat aan de grenzen van de dood en die liefde vraagt iets van ons. Veel 
mensen denken Jezus goed te kennen en stellen Hem voor als iemand 
die alles goed vindt. Maar Hij doet in het Evangelie vaak nogal heftige 
uitspraken hoor! Dus Jezus zegt niet altijd alleen maar gemakkelijke 
dingen. Ik denk dat Jezus als het ware voor een gedeelte gedomesticeerd 
is; een soort makke variant van de echte Jezus. Maar als je Jezus volgt, 
houdt dat best wel een radicale omkering in je leven in. Ik heb dat zelf 
ook meegemaakt. Beetje bij beetje heb ik ook mijn eigen gedrag aan 
moeten passen. Dat blijft een levenslang proces, en zeker niet makkelijk. 
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Een mooie uitspraak daarover is ‘God houdt niet van de zonde, maar 
wel van de zondaar.’ De zonde is eigenlijk niks anders dan een kleine 
of grotere breuk in je relatie met God. Door jouw eigen menselijke 
gebrekkigheid ben je verder van Hem af komen te staan in plaats van 
dichterbij. Daarom is Jezus Christus naar de aarde gezonden om de 
mensheid weer met God te verzoenen. En daarom is de biecht ook zo 
mooi, als een soort “zand erover”. Het breukje is dan weer hersteld. Hete 
hangijzers zijn uiteindelijk niet de kern van de boodschap, maar het zijn 
eerder een soort gevolgen van de liefde die Christus is. Je kunt ze dan 
ook nooit los van het grote geheel uitleggen. En… mijn lievelingseten 
is lasagne,” gooit Pieter er ineens uit. “Ja, anders wordt het zo’n zwaar 
gesprek”, lacht ie.

Je werkt aan een hernieuwde kennismaking tussen kerk en Beekvliet?
“Binnen mijn parochie met locatie Sint-Michielsgestel en Den Dungen, 
heb ik al een goed contact met de scholen en gezinnen. Zo ben ik laatst 
in Den Dungen in alle schoolklassen op bezoek geweest en heb een 
catecheseles in het Spaans gegeven. “Dios es amor: God is liefde!”De 
kinderen reageerden heel enthousiast. Er moet eerst vertrouwdheid 
komen, daarna pas verdieping. Goede aanknopingspunten in dit proces 
zijn de waarden die de maatschappij en de Kerk delen zoals solidariteit, 
rechtvaardigheid of de waardigheid van de mens. Ik heb diverse ideeën 
om op een speelse manier scholen en jeugd kennis te laten maken met 
het geloof. De persoon van de zalige Peerke Donders is bijvoorbeeld 
ontzettend interessant om als uitgangspunt te nemen in het gesprek 
met de scholen. Hij was zelf een werkknecht op Beekvliet. Er zijn veel 
goede daden van de Kerk die je niet terug ziet in de pers. Zoals in India 
waar nog heel veel zusters in het ziekenhuis werken zonder er iets voor 
terug te verwachten.”

Heeft Beekvliet invloed gehad op je keuze voor het priesterschap?
“Nee, in elk geval niet bewust. Wat me altijd wel is bijgebleven, zijn de 
lessen godsdienst van Van Rijnsoever in het eerste jaar. We hebben het 
oude testament met de plagen van Egypte behandeld. Een gedicht dat 
alle plagen opsomt kan ik daardoor nog steeds opzeggen. Daarna heb 
ik levensbeschouwing gehad van meneer Wintermans. Toen ik op het 
seminarie zat, ben ik wel de waarde in gaan zien van de vooropleiding op 
Beekvliet, dat vroeger een kleinseminarie was. Het zal wel voorzienigheid 
zijn!”

Hoe reageerde je toen bisschop De Korte je tot kapelaan benoemde 
van Gestel?
“Ik moest eerst heel hard lachen!” reageert de oud-Beekvlieter. “Ik was een 
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rebelse leerling dus ik denk dat er ook leraren zijn geweest die smakelijk 
hebben gelachen toen ze hoorden dat ik priester wilde worden. Dat 
vind ik humor van God, ook dat ik vervolgens een benoeming kreeg in 
hetzelfde dorp. Voor zover ik weet was mijn aanstelling in Gestel toeval. 
Vanuit de Michaëlparochie kwam namelijk de vraag om een extra 
kapelaan, omdat ze een man tekort kwamen.”
“Het viel me overigens wel op dat in de tijd dat ik op Beekvliet zat, de 
letters RK buiten op het bord voor de naam Beekvliet verdwenen zijn. 
Dus nu ik kapelaan ben in Gestel, moet ik daar misschien maar eens 
werk van maken,” merkt Pieter met een knipoog op.

Hoe zie je de toekomst van de kerk?
“Ik ben heel hoopvol, ook na een jaar parochiewerk”, vertelt Pieter. 
“Ik zie jonge mensen, die echt geraakt worden door het geloof. Het is 
prachtig om dat wat je zelf hebt meegemaakt ook bij anderen te zien. 
Laatst kwamen in Den Dungen vijftig mensen van alle leeftijden naar 
een filmavond met een katholiek thema. Dat is heel hoopvol. God blaast 
nieuwe adem in onze Kerk, maar je moet wel geduld hebben en vooral 
heel veel bidden.”

Tot slot: Nog een laatste anekdote over Beekvliet? 
“Ik zat bij mijnheer Hanenberg in de les weer eens een strip te tekenen 
over Hanenberg zelf. En ineens viel het me op, dat het toch wel erg stil 
was in de klas. Ik keek nietsvermoedend op en toen bleek Hanenberg 
over mijn schouder die strip mee te lezen. Hij keek minder vriendelijk 
dan in mijn stripverhaal. Het zijn gelukkig allemaal niet zulke extreme 
dingen,” lacht de oud-Beekvlieter. 

“Mijn favoriete leraren om te tekenen 
waren Gondrie, Hanenberg en Puttiger. 
Die kon je wel heel karakteristiek 
tekenen,” vindt Pieter. Terstond pakt 
hij pen en papier om snel een tekening 
te maken van Harrie Puttiger (oud-
docent klassieke talen). 

Karikatuur Harry Puttiger
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“La Fontaine Saint Lazare uit de 16-e eeuw is gereconstrueerd in de 19-e eeuw en gesitueerd 
op een pleintje naast de kathedraal Saint-Lazare te Autun (Frankrijk). De fontein is een vrij 
druk bewerkt object, dat zich aftekent tegen een wand van eenvoudige herenhuizen. Door 
de fontein met zwart conté-potlood te tekenen en de huizen erachter met conté in sanguine 
kleur ontstaat een mooi contrast, wat nog versterkt wordt door allerlei objecten voor de 
huizen (stoelen, tafels, parasols etc.) weg te laten. Zo is een verstilde plek ontstaan in een 
drukke, grote stad. Conté is een vrij harde krijtsoort vooral in de kleuren zwart, wit, sepia 
en rood (sanguine) en is uitgevonden door Francois Conté eind 18e eeuw. Pastel is een zachte 
krijtsoort.”

Docent tekenen Jan Lurinks gaf van 1957 tot 1992 les op Beekvliet. Tussen 1975 
en 1995 maakte hij, al rondreizend, zeer veel tekeningen en aquarellen. Daarbij 
werd hij getroffen door sfeer, kleur, compositie of de vorm van het landschap en 
object(en). Zijn overwegingen bij dit object: 

tekening Jan Lurinks
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De reünie

Een halve eeuw verder (1967 – 2017)

Het was nog maar een jaartje geleden, dat wij als reünisten van examenjaar 1967 elkaar 
getroffen hadden. Maar die bijeenkomst in 2016, naast een klooster op het Brabantse plat-
teland, was zo goed bevallen, dat het organiserende driemanschap de handen op elkaar 
kreeg voor een spoedige vervolgbijeenkomst. 

Door Peter van Overbruggen

Lief en leed 
De ‘ontmoetingsdag’ vond plaats op een historisch moment, namelijk 50 jaar na 
ons eindexamen op Beekvliet, nu ín een voormalig klooster in Goirle, voor oud-
seminaristen een vertrouwde plek. De aangename ambiance gaf extra gloed aan 
het toch al warme samenzijn. Drie oud-docenten waren erbij aanwezig: Jan Lu-
rinks (tekenen), Norbert Smulders (Nederlands) en Toon Ooms (regent-rector), de 
laatste in het gezelschap van Meggy Smeulders-Spierings, de weduwe van Chris 
Smulders (geestelijk directeur) en Ooms’ huisgenote zuster Liesbeth. 
Bij de uitwisseling van lief en leed op een nazomers buitenterras werden we pijn-
lijk geconfronteerd met het feit dat de gezondheidstoestand  van enkelen onder 
ons zomaar een tragische wending kan krijgen. Des te meer waardeerden wij 

Het organiserend driemanschap (links staand): Jan Hoes, Marius Schoormans, Henk van Rees. 
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Oud-regent/rector Toon Ooms en zr. Liesbeth

het dat zij de moed hadden opgebracht om niet 
verstek te laten gaan en vervolgens de hele ses-
sie tot het einde bij te wonen. Kennelijk werd 
de hechte en vertrouwde sfeer als een energie 
gevend bad ervaren.

Indrukwekkend en vermakelijk
In plaats van de obligate en slopende loop-
ronde om de sportvelden van destijds strekten 
we voor een ambulant intermezzo de benen 
in de bosrijke omgeving. Binnen wachtte ons 
een uitgebreid diner, dat we periodiek zouden 
onderbreken voor o.a. de ontboezemingen van 

twee klasgenoten die door hun afwezigheid bij de vorige reünie daarvoor nog 
niet de kans hadden gekregen. Hun moment was nu gekomen en daar maakten 
zij ten volle gebruik van. Het werden persoonlijke en indrukwekkende verhalen, 
die zich op deze plek niet lenen voor onthulling buiten de intieme kring van hun 
kompanen.
 Een substantieel en vermakelijk onderdeel van het diner was de convocatie al 
aangekondigde quiz: ‘het eindexamenjaar Beekvliet 1967, 50 jaar verder. De vragen had-
den betrekking op wat er in die jaren buiten en binnen Beekvliet gebeurde. Hier 
volgt een selectie, ook leerzaam voor Beekvlieters uit andere tijden. De (soms 

 Norbert Smulders (voorop) en Jan Lurinks (rechts) gaan mee op pad
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onthullende) feiten spreken voor zich. 

1.  In welke vakken werd er toelatingsexamen gedaan?  Hoeveel jongens deden 
er toelatingsexamen in 1961?  Antwoord: 102

2. En hoeveel van hen werden er afgewezen?  Antwoord: 23 
3.  En het aantal doubleurs die bij onze lichting aansloten in 1961 op de Kleine 

Figuur (Figura Minor)?  Antwoord: 10
4.  Hoeveel van de in 1961 toegelaten leerlingen hebben in 1967 eindexamen 

gehaald?  Antwoord: 22 (28 %)
5.  Uit welke stad kwamen de meeste leerlingen van de Kleine Figuur in 1961? 

Tilburg
6.  Hoe lang duurde kortste Beekvlietcarrière van de starters uit 1961? Twee 

dagen. 

Ad Smits noteert: “Sjef van Dijk uit Tilburg: slechts twee dagen geweest, naar huis 
gelopen en gebleven!”.
 Het rendement van de cohort 1961-1967
Tegenwoordig voelt elke school zich bekeken door inspectie, de concurrentie en kri-
tische ouders: resultaten en slagingspercentages zijn daarbij belangrijk. Daarom is 
het wel interessant om te zien hoe de startgroep van 1961 het er destijds van afge-
bracht heeft. De uitslagen, vooral omgerekend in percentages, zijn opvallend.

1.  Hoeveel leerlingen slaagden er op Beekvliet in 1967?  Antwoord: 40 van de 42 (95 %)
2.  Hoeveel alfa’s en hoeveel bèta’s deden examen in 1967? Antwoord: 30 alfa’s en 

12 bèta’s

 Reünisten halen herinneringen op
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Bijnamen gangbaar 

Vrijwel alle docenten hadden bijnamen. Ons geheugen werd weer geac-
tiveerd met de vraag: wie was wie ook alweer? Onderstaande lijst is intus-
sen aangevuld, maar wellicht nog niet volledig.

• Bram Brul  =  Jan Roelofs, geschiedenis
• Fokkie  =  Frans Kokx, aardrijkskunde
• Lambiek  =  Lambert Verdonk, biologie
• Swiebertje =  Frans Coolen, surveillant Grote Cour
• De Fien =  Toon van Eijndhoven (ook zijn voorganger Mercx heette zo) 
• De Sam  =  Regent Van Laarhoven (en ook zijn voorganger Bannenberg)
• D’n Bult = Piet Verra, Latijn
• D’n Beer  =  Bernard Dieden, klassieke talen
• Piet Lul = Leo van der Weyden, gymnastiek 
• De Mik  =  Jac Bakkers, surveillant Grote Cour
• Kuifje = Frans Brouns, Engels
• D’n Buik = Jan van Miert
• De Slip =  Van Pelt, schei- en natuurkunde
• Den Dweil  =  Weijling, klassieke talen
• Peer Kwak = Frans Geboers, Frans
• D’n Hein  =  Hein Bogers, Frans
• D’n Bolle  =  Rijken, surveillant Grote Cour
• De Jeep = Wim Jansen, econoom 
• De Bloedhond (Bloedje) – Norbert Smulders, Nederlands
• Den Hop = Harrie Hoppenbrouwers, Klassieken
• Pa (Schouten) = Harrie Schouten, geschiedenis
• Kappie = Harrie Kapteijns, Nederlands
• De Stef = Jan Stevens, surveillant
• De Gerrit = Gerrit van de Camp, surveillant
• De Mot = Kees Panken, klassieken
• De Knip = Willy Knippenberg, klassieken
• De Snoek = Karel Visker, surveillant
• De tomaat = Janus Kruijssen, Latijn
• Chrisje =  Chris Smeulders, geestelijk directeur

3.  Hoeveel externe leerlingen waren er onder de geslaagden? Antwoord: 2 meisjes 
en 2 jongens. 

4.  En hoeveel leerlingen die in 1961 het toelatingsexamen deden zijn uiteinde-
lijk op Beekvliet in 1967 geslaagd? Antwoord: 22 van de 102 (21 %)

5.  Hoeveel leerlingen die in 1961 begonnen hebben Beekvliet niet afgemaakt?  
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Antwoord: 48 (61 %)

De dichter krijgt het laatste woord
Onze poëtische klasgenoot Leo Mesman trakteerde tot slot het gezelschap van 
23 oud-Beekvlieters op een voor deze gelegenheid uit eigen werk samengestelde 
bloemlezing van gedichten. Daaraan voorafgaand maakte hij ons deelgenoot van 
zijn op Beekvliet ontstane gevoel voor taal. Daar heeft hij ook gedichten leren le-
zen en waarderen. De eerste probeersels publiceerde hij – onder pseudoniem – in 
het Carillon, het schoolblad voor de klassen 2, 3 en 4. Leo gaf aan het boeiend te 
vinden wat je met taal kunt doen, maar ook wat taal met hem kan doen. “Een 
gedicht begint vaak met een herinnering of er valt je een zin of een woordspe-
ling in, waarvan je denkt: daar zit wel een gedicht in. Met publiceren ben ik pas 
echt begonnen tegen mijn 50-ste.”
Het lijkt me toepasselijk om deze impressie van een bijeenkomst van ‘jongere 
ouderen’ te besluiten met een van de gedichten die Leo voordroeg. 

 

       
 

AMBITIES

Na jaren oefenen kan ik redelijk pianospelen
Maar kan ik ook nog goed jongleren leren?

Blijft het schaakspel een gesloten boek voor mij
Net als al die mooie boeken die ik nog wil lezen?

Zal ik nog door andere continenten reizen
En me aan ruimtevaart of de diepzee wagen?

Waarom, vraag ik mij wel eens af, waarom
Heeft een mens niet meer dan één leven?

Of zal ik het allemaal toch nog eens proberen?

TN-03-2017.indd   36 13-12-2017   11:37:41



T
N

 0
3

  1
7

� �

Uit de archieven van Beekvliet

Examenjaar 1967. Einde van een tijdperk?

In de zomer van 2017 was het 50 jaar geleden dat we met 42 leerlingen eindexamen deden: 
30 alfa’s en 12 bèta’s. Dit hebben we op 13 oktober gevierd met een geslaagde reünie. De 
meeste examenkandidaten zijn in 1961 op Kleinseminarie Beekvliet begonnen.   

Door Kees Quinten

Dankzij de minutieuze administratie van wiskundeleraar Ad Smits heb ik 
kunnen achterhalen dat we in 1961 in de eerste klas met 94 leerlingen gestart 
zijn: 84 nieuwe leerlingen en 10 doubleurs. Twee personen vertrokken al snel. 
Bij Sjef van Dijk noteert Smits in zijn priegelige handschrift: “Slechts 2 dagen 
geweest, naar huis gelopen en gebleven”. Naar huis, dat was wel naar Tilburg! 
Na een aantal weken kwamen er ook twee leerlingen terug uit klas 2, die wel 
waren bevorderd, maar het tempo daar niet konden volgen.
Van de 84 nieuwe leerlingen in klas 1 hebben er 22 hun eindexamen  
gedaan in 1967, 12 in 1968 en 2 in 1969. Dat is slechts 43 %  van het aantal 
starters. Tellen we de doubleurs van klas 1 – waarvan niemand het examen-
jaar haalde – mee, dan komen we uit op 36 %. Deze percentages leken me in 

Klassenfoto 1B 1961. Kees Quinten staat in de tweede rij, derde van links. 
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de huidige situatie extreem laag, maar passen goed in het beeld van die tijd.  
In 1958-1959, toen het aantal leerlingen van het Klein Seminarie met 402 zijn 
maximum bereikte, begonnen er 125 leerlingen in klas 1. In 1963-1964 waren 
er in klas 6 nog 34 over, ofwel 27 %. Na 1958-1959 begon het aantal leerlingen 
snel te dalen. In 1961-1962, ons eerste jaar, waren er nog 356; in 1966-1967, ons 
laatste jaar, 297.

Studiis vale dixit
Er waren een aantal redenen om het Klein Seminarie voortijdig te verlaten: 
de studie was te moeilijk; heimwee; het onvermogen je aan te passen aan het 
strakke en eentonige regiem; het besef dat je “roeping” toch niet echt was; 
weggestuurd worden omdat de schoolleiding vond dat je niet in het systeem 
paste. Op de administratie in de kaartenbak van Ad Smits kwamen twee af-
kortingen veelvuldig voor: s.v.d. (studiis vale dixit: hij heeft de studie vaarwel 
gezegd) en c.a. (consilium abeundi: advies om de school te verlaten). Het eerste 
min of meer vrijwillig, het tweede met weinig of geen inspraak.

Niemand werd priester
Het voornaamste doel van het 
Klein Seminarie was voldoen-
de priesterkandidaten te leve-
ren voor het Groot Seminarie 
in Haaren. Tot 1960 schommel-
de het aantal aanmeldingen 
voor het Groot Seminarie tus-
sen de 25 en 40. Daarna begon 
dit aantal snel te dalen; reden 
om de instroom in het Groot 
Seminarie in 1967 te stoppen 
en de priesteropleiding onder 
te brengen bij de Theologische 
Faculteit van de Universiteiten 

Slaapkamertje klas 6 in de Duitse Bouw, 1967
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Slaapkamertje klas 6 in de Duitse Bouw, 1967

in Nijmegen en Tilburg. Van examenjaar 1967 gingen negen leerlingen theologie stude-
ren in Nijmegen en vier in Tilburg. Niemand van hen werd priester, de meesten schakel-
den na een of twee jaar over op een andere studierichting. Twee personen maakten de 
opleiding theologie af en vonden werk als docent levensbeschouwing.

Voetbalelftal, klas 6, 1967

Klas 2 t/m 5 studeert in de Aula circa 1965
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Beroepen van vaders
Uit de kaartenbak van Ad Smits zijn ook de spreiding van de leerlingen en de beroepen 
van hun vaders – moeders hadden in die tijd blijkbaar nog geen beroep – te analyseren. 
Het herkomstgebied van de leerlingen van het Klein Seminarie wordt globaal be-
grensd door Tilburg, de Maas, Nijmegen, de Peel en de Belgische grens. De meeste leer-
lingen uit 1961 kwamen uit Tilburg (13), gevolgd door Den Bosch (7),  Eindhoven 
(6) en Valkenswaard (4). De rest was verdeeld over een groot aantal plaatsen, met 
meestal een of twee leerlingen. 
Als beroep kwam bij de vaders landbouwer het meest voor (19x), gevolgd door ad-
ministratie/ambtenaar (14x), winkelier/bakker/slager (totaal 6x) en onderwijs (3x). 
Een aantal beroepen van toen komt nu nauwelijks of niet meer voor: brandstof-
handelaar, broodbezorger, emigratievoorlichtingsambtenaar, koster, molenaar, 
sigarenmaker, sigarensorteerder, spinner,  wijnhandelaar.
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Onlangs kreeg ik via een kennis op leeftijd het in 1945 verschenen boekje Gijzelaar 
in Gestel in handen. De schrijver Robert Peereboom was hoofdredacteur van het 
Haarlems dagblad en pleitbezorger van de Europese Statenbond. Wegens gewe-
tensbezwaren legde hij begin 1942 zijn functie als hoofdredacteur neer. 

Door Vincent Brenninkmeijer (1967)

Het boekje is geïllustreerd door Jonkheer de Ranitz, een bouwkundig 
ingenieur, die inspecteur voor de volkshuisvesting in Zeeland was. Na 
de oorlog was hij lid van een internationale commissie, die de bouw 
van het gebouw van de Verenigde Naties in New York moest voorberei-
den. In deze boekbespreking is de authenticiteit van diverse tekstpas-
sages en taalgebruik zoveel mogelijk gerespecteerd.
 

     
Het vreemde begin
In juli 1942 komt Robert 
Peereboom op Beekvliet aan 
als gijzelaar en verblijft hier 
uiteindelijk vijf maanden. 
Gijzelaars stonden met hun 
leven borg voor daden door 
anderen gepleegd en werden 
niet fysiek mishandeld, maar 
gevangen gehouden en met 
de dood bedreigd. Zij werden 
gesard in Duitse stijl, welke 
men als geestelijk sadisme 
heeft aangeduid. Het leven 
was hier heel anders dan in 
de concentratiekampen.
Robert houdt een dagboekje 
bij, hetgeen de basis is geweest 
van het boekje. Hij beschrijft 
Beekvliet liggende aan een 
smalle weg: een opzichtig 
en stijlloos voorgebouw met 
hoge ramen ter weerszijden 
van een brede stoep. Een fan-

Boekbespreking ‘Gijzelaar in Gestel’

TN-03-2017.indd   41 13-12-2017   11:37:48



T
N

 0
3

  
1

7

� �

tasietoren verrijst boven de linkervleugel. Het zou in vredestijd een hotel 
of een sanatorium kunnen zijn. Hij wordt opgewacht door de Duitsers in 
een lelijke vestibule met veel imitatie-gotiek.
Hij belandt in een groep van zo’n 17 gijzelaars met notarissen, een do-
minee, een burgemeester, een officier van justitie, een opperhoutvester, 
een romanschrijver, vakbondsbestuurders, een wijnhandelaar, een leraar 
kunstgeschiedenis en de oud-vicevoorzitter van de Raad van Indië, die 
de “burgemeester” van de Pijp is, de zogenoemde slaapzaal op de eerste 
verdieping.
Een belangrijke groep zijn de 200 gevangenen, die gegijzeld waren, aan-
vankelijk in Buchenwald, voor de Duitsers, die geïnterneerd waren in 
Nederlands Indië. Zij hadden een internationale status en kwamen in 
mei 1942 via grootseminarie Haaren naar Beekvliet.
Beekvliet en zijn sfeer
Zijn beschrijvingen van Beekvliet op diverse plaatsen in het boekje doen 
sterk denken aan onze eigen eerste indrukken: uit architectonisch oog-
punt rommelig, Beekvliet is zo groot en ingewikkeld, dat Robert er na 
een week nog de weg niet weet te vinden, voor een nieuweling een dool-
hof. Er zijn slaapzalen, slaapkamers, twee eetzalen, een aula, een wij-
dingszaal, cursuszalen, een douchekamer, grote keukens, een hal, een 
kantine, een lazaret, een postkamer en een toko, allen verbonden door 
lange gangen, door trappen en trapjes en door tocht. Op de slaapzaal 
hangen de verwarmingsbuizen boven de zonderlinge houten cabines. De 
gijzelaars gebruiken ze als draagrekken voor koffers en dozen.
 
Het lijkt erop, dat er eerst een nieuwe architect geboren moest worden, 
die de kapel bouwde. De eerste was toen zeker al overleden. Maar Robert 
denkt, dat hij ook de kapel bouwde volgens een vast recept, tenminste 
wat de buitenzijde betreft. Het inwendige van de kapel kennen de gijze-
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laars niet; zij was altijd op slot en zij mochten er van de Duitsers niet in. 
De reden was duister.
Hij heeft veel waardering voor de schoonheid van de natuur binnen 
het prikkeldraad: stille plekjes vol leven, de bloemen schijnen bedrijvig 
met elkaar te fluisteren; de talloze insecten zweven en zoemen of trip-
pelen op ragfijne pootjes tussen varens en wilde bloemen, tussen riet en 
dwergdennen.
Kijkend naar de gebouwen op de achtergrond vraagt hij zich af, waarom 
de ontwerper van de aula tien langgerekte opzichtige kapellen tegen het 
hoge dak heeft geplaatst. De gijzelaars vinden de oude toren van Gestel 
mooi, mooi van grijze doorleefde ernst en eeuwenoude ervaring en de 
nieuwe kerk van Gestel stijlloos.
Een bijzonder vertrek noemt hij het heiligdom van de leraar in Natuur-
lijke Historie van het seminarie: daarom herbergt het honderden opge-
zette vogels in en op glazen vitrines; glazig staren putters, mezen, vin-
ken, grutto’s, geelgorsen, kanaries, rijstvogels, spreeuwen en sijsjes naar 
venijnige valken en wijze uilen.
De sfeer van Beekvliet is vol tegenstellingen zoals de menselijke natuur 
zelf.

Geestelijk leven
Tussen de gijzelaars bevinden zich vele geestelijken. Er is ruimte voor 
zowel protestantse als katholieke godsdienstuitingen: er zijn dagelijks 
ochtend- en avondwijdingen en zondags  kerkdiensten. Voor aanvang 
van deze diensten speelt het carillon via een grammofoonplaat en de 
luidsprekers doen het klingelen in de zalen en de lange holle gangen en 
zelfs op de binnenplaatsen.
Beide geloofsrichtingen kennen hun eigen studiekringen. Sommige pre-
dikanten geven bijbelcursussen. Voorts is het wetenschappelijke leven zo 
veelzijdig , dat er gesproken wordt van de Universiteit van Gestel. Er zijn 
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grote redenaars en docenten, waardoor er een overdaad dreigt aan stu-
diemogelijkheden. Bij diverse beroepen, politici en socialisten overheerst 
een vergadercultuur.
Er zijn geen dagbladen of tijdschriften. Voor de oorlog waren de Hollan-
ders een vrij volk met een vrijheid van meningsuiting. Nu overheerst bij 
de gijzelaars de twijfel, hoewel velen in dit oord betrokken zijn bij het 
nemen van beslissingen. Zullen zij deze gevangenschap overleven? Heeft 
al dat werk wel zin?
 
Vele activiteiten vinden plaats in de aula: hier, waar de stilte van een 
openbare leeszaal heerst, schrijven honderden gijzelaars dagelijks hun 
brieven, lezen of studeren zij. Robert verbaast zich over de grootte van de 
zaal. Er kan makkelijk een duizendkoppig publiek in plaats nemen en de 
zaal zou ook kunnen dienen als concertzaal voor een stad met honderd-
duizend inwoners; een breed gordijn sluit het toneel, dat een gepunte 
boogvorm heeft, af; aan het andere einde hangt een hoog balkon, ook 
in een gepunte boogvorm. Het geheel is onrustig en opzichtig. Het heeft 
iets van een tentoonstellingshal en ook wel van een mislukt toneeldecor 
voor klassieke stukken.

Het is een wonderlijke universiteit, die van Beekvliet: zij kent teveel stu-
die en te weinig rust.

Fragment uit zijn dagboek zondag 2 augustus 
Grote hitte. Gelezen in de tuin in de Forsyte Saga, die ik herlees om de rust, die ervan 
uitgaat en het wonderlijke verleden, dat erin beschreven wordt.  Kennis gemaakt 
met Anthonie Donker, schrijver en hoogleraar, die mij uitnodigt ’s middags zijn 
voordrachten van moderne dichters bij te wonen. Twee brieven geschreven. Concert 
gehoord van de violist Juda, begeleid door baron Baud, de secretaris van prinses 
Juliana. Zeer geslaagd concert. Daarna de voordracht van Anthonie Donker bijge-
woond. ’s Avonds aangrijpende catechismus-preek gehoord van ds Gravemeyer, de 
secretaris van de Synode van de Hervormde Kerk; een sterke persoonlijkheid.

Duits beleid
Robert is getuige van de bouw van in zijn ogen een kazerne, die nimmer 
een goed doel kan dienen. Er is behalve de kazerne nog een bouwwerk in 
wording, dat bestemd is voor toiletten en wasbakken. Het is de opvatting 
van een geïnterneerde directeur van openbare werken dat de aannemer 
bij het aanbrengen van de dakspanten een constructiefout begaat. Het 
gaat dan ook mis en hij moet opnieuw beginnen met de overkapping. 
Het gehele beleid met de bouwerij is een zielige vertoning van onbe-

TN-03-2017.indd   44 13-12-2017   11:37:50



T
N

 0
3

  1
7

� �

kwaamheid en lijntrekken. Ontegenzeggelijk betreft het hier de bouw 
van de bij de latere bewoners van Beekvliet zogenoemde “Duitse Bouw”.  
Wij hebben ons vaak afgevraagd wat er met de ingezakte nok van dit 
gebouw aan de hand was. Ook het toiletgebouw heeft in onze tijd zijn 
functie behouden.

Herfst in het kamp
In de herfst valt velen de gijzeling zwaar. Ziekten als dysenterie komen 
veel voor. De tandartsen hebben het druk, want de voeding schijnt het 
gebit te schaden. Wie een gouden kroon nodig heeft dient er een zegel-
ring, een horlogeketting of zelfs grootvaders horloge aan te offeren.
Sportactiviteiten waren een welkome afwisseling in de bezigheden: niet 
alleen voetbal en dagelijkse ochtendgymnastiek, maar ook handbal, 
touwtrekken, mastklimmen en bridgen in de aula. Op de slaapzaal met 
haar geelhouten, rood gebiesde poortjes van cabines, waarin gordijnen 
hangen van de meest uiteenlopende kleuren, spelen pijp rokende man-
nen een partij schaak.

Wie gingen en wie kwamen
Er zijn regelmatig bijeenkomsten in de aula ter herdenking van geëxe-
cuteerde of plotseling onder verdachte omstandigheden gestorven gijze-
laars. Robert wijst op een vooroordeel, dat vroeger socialisten als zonder-
linge en eigenlijk gevaarlijke mensen werden beschouwd. 
 
Op een dag vertrekken de ongeveer tweehonderd  Buchenwalders naar 
de kostschool de Ruwenberg, na Haaren en Beekvliet hun derde inter-
naat. Zij zouden hier meer vrijheid gaan genieten……Het vertrek van de 
Buchenwalders wordt door de vijfhonderd achterblijvers als een groot 
verlies ervaren. Het waren de knapste en meest begaafde docenten van 
de Universiteit van Beekvliet en het is plotseling leeg in het kamp, het-
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geen tot grote interne verhuizingen leidt.
Hoewel er even hoop is op een spoedige vrijlating, verdwijnt deze hoop 
weer snel want kort hierna arriveren opnieuw tweehonderd gijzelaars 
uit Haaren.

December 
De viering van Sint Nicolaas is aanstaande. Het kamp vrolijkt op door 
de stroom van grote en kleine pakketten afkomstig van familie, vrien-
den en weldoeners. Vreemd genoeg maakt de commandant juist deze 
dag een ronde door het gebouw om met de gijzelaars te spreken, die 
voor een spoedige vrijlating in aanmerking komen. Robert is helaas niet 
een van de gelukkigen en viert ’s avonds het Sint Nicolaasfeest in de 
aula met twee Sinterklazen, die in concurrentiestrijd geraken. Er wordt 
ruimhartig gedineerd met tot verbazing van de gijzelaars warme punch, 
geschonken door het Rode Kruis. Op het menu staan vier gebraden een-
den.
Juist wanneer Robert een bezoek aan de dokter in Den Bosch wil simu-
leren, wordt hij samen met onder meer schrijver Anton van Duinkerken 
vrijgelaten en weer herenigd met zijn familie in Haarlem. Pas in 1944 is 
de laatste groep gijzelaars van Beekvliet vrijgelaten.
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Door Peter van Overbruggen

Jan van Ras, geboren in 1943 in het dorpje Zeeland, overleed op 22 november 2017 in het 
St Catharinaziekenhuis te Eindhoven. De oud-Beekvlieter heeft op 27 november een laatste 
rustplaats gekregen in Zeeland.

      

Jan van Ras in zijn jongere jaren

In de geest van bisschop Bekkers
Jan kreeg, na zijn gymnasiumstudie aan het kleinseminarie Beekvliet, zijn oplei-
ding op het grootseminarie van Haaren in de roerige 60-er jaren. Jan was, gewijd 
in 1968, priester in de stijl van paus Johannes XXIII bisschop Bekkers. Hij wilde, 
evenals een aantal studiegenoten, nauw aansluiten bij de grote ontwikkelingen 
in en buiten de kerk. Jan wilde van betekenis zijn voor zijn mensen in een ‘sa-
men-op-weg-kerk’. 

Midden tussen de mensen
Na een kort aalmoezenierschap werkte Jan in de Christus Koning parochie in Nijme-
gen.  Daarna werd hij pastor in Nuenen, met hart voor jongeren. Zo stond hij aan de 
wieg van het Jongerenkoor Jocanto en was daarvan jarenlang voorzitter. Hij werd op 
handen gedragen, juist omdat hij het evangelie kon vertalen naar de beleving van de 
mensen. Hij nam ook volop deel aan plaatselijke activiteiten. Het was zijn glorietijd.

Op weg naar het einde
De 74-jarige Jan werd getroffen door een aneurysma. Na een operatie en een korte 
opleving verzwakte hij en groeide het inzicht dat het lichaam het niet aankon. Jan 
was tevreden met grote delen van zijn leven, maar had ook moeilijke tijden gekend. 
Op maandag 27 november is Jan bij zijn ouders op het kerkhof in Zeeland begraven. 

In memoriam Jan van Ras (1943-2017)
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Personalia

Geboren
Op 9 augustus is Isa geboren, dochter van Chantal Spierings (2005) en Luuk Leer-
ing (sinds 2015 docent biologie en science op Beekvliet)

Op 10 augustus is geboren Emma, dochter van Lindsey Goossens (2002) en Besnik 
Hasanaj.

Op 12 augustus is Feline geboren, dochter van Hedwig Roelofs (2006) en Peter 
van Boxtel.

Getrouwd
Op 22 juli zijn Rick Soeters (docent aardrijkskunde sinds 2016) en Annemarie 
Anema getrouwd.

Op 8 september trouwden Merel ten Hacken (2005) en Daan Damhuis.

Op 15 september zijn Geertje den Otter (2008) en Raimond Jans in het huwelijks-
bootje gestapt.

Op 22 september zijn Marlous Beyer (2009) en Danny Meesters getrouwd.

Op 29 september traden Hilde Santegoeds (2009) en Stijn van den Enden in het 
huwelijk. 

Overleden
Op 74-jarige leeftijd is op 22 november in Eindhoven overleden: Jan van Ras.
Hij deed in 1962 eindexamen op Beekvliet en werd na zijn opleiding aan het 
groot-seminarie Haaren in 1968 tot priester gewijd. Jan was kapelaan in Nijme-
gen, Nuenen en pastoor in Asten. De begrafenis vond plaats in zijn geboorte-
plaats Zeeland.

Afgestudeerd
In juli behaalde Wessel van Iperen (2011) zijn diploma Sportcommunicatie (SPE-
CO) aan Fontys Economische Hogeschool Tilburg

Op 22 augustus behaalde Tom Pennings (2011) zijn masterdiploma Innovation 
Management aan de Technische Universiteit Eindhoven.

Op 31 augustus rondde Celestine de Jong (2010) haar master Geneeskunde aan de 
Universiteit Maastricht succesvol af.
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Op 4 september behaalde Yara Bakx (2011) haar masterdiploma Criminologie aan 
de Erasmus Universiteit Rotterdam.

Gepromoveerd
Op 25 september is Merel Lefferts (2008) gepromoveerd aan de universiteit van 
Oxford. De titel van haar proefschrift was ‘Ultra-sensitive molecular detection 
of explosives’.

Op 11 oktober promoveerde Marieke Witvliet (1998) aan de Universiteit van Am-
sterdam op een proefschrift getiteld ‘Anorectal Malformations and Hirschsprung 
Disease, functional and psychosocial challenges’. 

Benoemingen
Met ingang van augustus 2017 is Marie-Antoinette van Steijn (1990) benoemd tot 
rector van Gymnasium Juvenaat in Bergen op Zoom.

Heeft u zelf iets te melden voor deze rubriek? 
Laat het ons weten op reunisten@gymnasiumbeekvliet.nl. 

Aan alle oud-Beekvlieters die afstuderen: laat het gerust weten aan de redactie van Tempora 
Nostra (reunisten@gymnasiumbeekvliet.nl) of aan het decanaat van Gymnasium Beekvliet 
(decaan@gymnasiumbeekvliet.nl). Oud-Beekvlieters die (gaan) promoveren worden zelfs 
van harte uitgenodigd een exemplaar van hun proefschrift naar Beekvliet te sturen – in-
dien mogelijk bezoekt dan een vertegenwoordiger van de school de promotieplechtigheid. 
We blijven graag op de hoogte!
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Tempora Nostra is het blad van de reünistenvereniging Beekvliet, Nunc 
Meminisse Iuvat. Het verschijnt drie keer per jaar en wordt verspreid 
onder de leden van de vereniging, sponsors en op Beekvliet.

Bijdragen kunt U per e-mail sturen naar het redactieadres.
 
De redactie beslist over plaatsing van bijdragen en ze behoudt zich het 
recht voor om stukken in te korten. 

Het volgende nummer van Tempora Nostra verschijnt in april/mei 2018. 
De kopij daarvoor dient vóór 1 maart 2018 binnen te zijn.

De redactie bestaat uit:  Jan Lurinks (1952), Kees Quinten (1967), Peter 
van Overbruggen (1967) (redactievoorzitter), Cees ter Stege (1980) (eind-
redactie), Mirjan Boot – de Werd (1988), Reggie van Genuchten (1989), 
Patrick van Aarle (1993), David Roelofs (2012) en Bram van Hulten (2014).

Redactieadres:
Kopij, berichten, adreswijzigingen en informatie voor de rubriek Perso-
nalia sturen naar: reunisten@gymnasiumbeekvliet.nl 

Opmaak/vormgeving: Studio Blik, Jacqueline Martens, Sint-Michielsgestel

Druk: Drukkerij Rooijmans, Nuenen
Oplage: 750

Tempora Nostra digitaal

Voor leden van de reünistenvereniging is het mogelijk om de teksten van 
iedere uitgave digitaal toegestuurd te krijgen. Belangstellenden kunnen zich 
melden op het e-mailadres van de redactie, zoals dat vermeld staat in het 
colofon. Bij de aanmelding graag naam en (e-mail)adres vermelden. 

Het lidmaatschap van NMI kost 15 euro per jaar.

Informatie over Beekvliet en reünistenvereniging: www.gymnasiumbeekvliet.nl

Colofon
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